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Zápis z 34. jednání Výkonného výboru ČNS 
konaného v Praze dne 26.8.2020 (16:00 – 19:30 hod.)  

 
Účastníci 
Výkonný výbor Kamil Kleník, Michal Hostinský, Vlastimil Stehlík, Vladimír Hlavatý a Petr Jahoda 
Generální sekretář Soňa Fáberová 
Dozorčí rada  bez účasti  
Hosté  Ladislav Kratochvíl – legislativa, Ivan Škoda – sekretář STK, Vlastimil Pabián – hospodář 
Omluven  Ondřej Košatka  
 
 
Jednání se účastní 5 členů VV ČNS, VV je usnášeníschopný.  
 
Program jednání: 

   
1. Projednání úpravy rozpočtu ČNS 2020 
2. Rejstřík sportovců 
3. Projednání zápisu ze zasedání dozorčí rady ČNS č. 03/2020 
4. Návrh na svolání Rady ČNS do konce roku 2020 
5. Různé                   

 
 

Bod 1) Projednání úpravy rozpočtu ČNS 2020 
 
V úvodu jednání prezident informoval členy výboru o nezbytné úpravě čerpání rozpočtu z důvodu zkráceného 
termínu předložení návrhu změn dotačních prostředků v jednotlivých kapitolách Ministerstvu školství, mládeže a 
tělovýchovy. Přehledy finančních toků ČNS a návrh řešení byly součástí dokumentů, které členové obdrželi před 
jednáním výboru. Hospodář komentoval jednotlivé položky o plnění rozpočtu a přednesl návrh možných úprav 
z důvodu přesunu MS mužů na rok 2021, posunu začátku soutěží a pohárů a tím i jejich redukce. 
 
Usnesení: 
VV souhlasí s navrhovanou úpravou a čerpáním rozpočtu ČNS pro rok 2020.  
 

 
 
 

Usnesení bylo přijato. 
 
 

Výsledek pro:proti Pro Proti Zdržel se 
4:1 4 0 1 
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VV ukládá Trenérsko-metodické komisi vyhodnotit činnost TCM v roce 2020 s návrhem na rozdělení finančních 
částek jednotlivým oddílům s termínem do 30.9.2020, aby nedocházelo k časové tísni při čerpání dotačních 
prostředků. Vladimír Hlavatý upozornil na neplnění stanovených podmínek ze strany oddílu SK Šacung, který se 
neúčastní žádných akcí. 
 
Ladislav Kratochvíl, poradce ČNS pro legislativu, upozornil na velmi nízký příjem z příspěvků členů ČNS 
v rozpočtu 2020 a současně vyjádřil obavy o následné rušení členství v případě, že nedojde k nápravě. Přítomnými 
byla diskutována problematika evidence a vymezení členských příspěvků, kterou by měla vyřešit připravovaná 
nová funkcionalita oficiálního webu spolu s aktualizací Registrů ČNS. 
 
Michal Hostinský informoval ohledně čerpání rozpočtu v kapitole pro mládež a navrhuje připravit změnu 
financování krajských mládežnických turnajů. Zpracuje taktéž přehled plánovaných turnajů v rámci Poháru 
mládeže ČNS. Toto předloží VV s termínem do 30.9.2020. 
 
Prezident oznámil členům aktuální stav dotačních smluv. Hl. m. Praha přispěla částkou 113 tis. Kč na Superfinále 
mužů, žen a dorostu 2020 a částkou 490 tis. Kč na podporu MS v nohejbalu mužů 2020. Z důvodu přesunu MS na 
rok 2021 bude tato částka vrácena. Na MŠMT byla evidována žádost ČNS o grant na MS v nohejbalu mužů 2020 
v programu Významné sportovní akce, která byla na naši žádost stažena. 
 
 
Bod 2) Rejstřík sportovců 
 
V souladu se zákonem č. 115/2001 Sb. O podpoře sportu je nezbytné aktualizovat členskou základnu 
ČNS, a to nejen pro potřeby Národní sportovní agentury, ale také pro samotné fungování nohejbalového 
svazu. Stále bohužel máme data o sportovcích, rozhodčích a trenérech pouze ze 71 klubů z celkového 
počtu evidovaných 287. V souvislosti s touto zákonnou evidencí dojde k úpravě stávajících Registrů o 
rozšíření možnosti editace rodného čísla. Za správnost údajů uvedených v Registrech ČNS ponese 
zodpovědnost příslušný spolek. VV pověřil generální sekretářku a hospodáře realizací této zákonné 
povinnosti v prostředí Registrů ČNS. 
 
Bod 3) Projednání zápisu ze zasedání dozorčí rady ČNS č. 03/2020 
 
Prezident v úvodu projednání uvedl, že zápis, s jehož obsahem byli předem seznámeni všichni členové 
výkonného výboru přímo dozorčí radou, znamená v zásadě vážné zpochybnění činnosti výkonného 
výboru. Pak přistoupil k projednání jednotlivých bodů zápisu. 
 
K bodu 2 
Výkonný výbor bez dalšího vzal na vědomí kooptaci Ing. Milana Koubovského do funkce člena dozorčí 
rady a uložil generální sekretářce zajistit v tomto smyslu změnu zápisu svazu ve veřejném rejstříku. 
 
K bodu 3 
Pokud dozorčí rada uvedla v zápisu připomínky ke kontrolovaným účetním dokladům, byly tyto 
projednány jednotlivě a podrobně. Po vysvětlení prezidenta a hospodáře výkonný výbor konstatoval, že 
ani v jednom případě nedošlo k porušení obecných či vnitřních předpisů o účtování. Zjištění dozorčí rady 
vycházela pouze z vyžádaného dokladu, který posuzovala mimo sídlo svazu a neměla tak možnost 
posoudit jeho správnost a úplnost z dalších účetních dokladů. Např. u dokladu FP 12, kde i přes 
objektivní nemožnost se ubytovat v limitu, doklad o tom, že částka přesahující limit byla ubytovaným 
vrácena na účet svazu. 
 
K bodu 4 
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Po krátké diskuzi výkonný výbor konstatoval, že požadavek dozorčí rady je v současnosti bezpředmětný a 
nemá a ani v době, kdy byl poprvé vznesen, neměl žádnou oporu ve vnitřním řádu svazu. Výkonný výbor 
odmítl zároveň nařizovací způsob vznesení požadavku, jednání takovým způsobem je mimo působnost 
dozorčí rady.   
 
K bodu 5 
K obsáhlé diskuzi výkonný výbor využil jako podklad dozorčí radou dříve zaslané dokumenty z distanční 
kontroly krajských sdružení a předem zaslané vyjádření odborného poradce pro svazovou legislativu 
k tomuto bodu. Ve shodě s dozorčí radou sice konstatoval, že činnost krajských sdružení až na výjimky 
neodpovídá potřebám svazu, ale to neznamená, že rozhodnutí jejich orgánů, tedy krajského výboru 
případně krajského shromáždění nejsou ve smyslu právních a svazových předpisů platná. To platí jak o 
volbě členů krajských výborů, tak o volbě členů rady svazu. To, že některá krajská sdružení nezaslala 
dozorčí radě všechny požadované doklady, nebo je nezaslala vůbec, neopravňuje dozorčí radu k závěru, 
že volba členů rady svazu platná nebyla. Výkonný výbor se ztotožňuje, s přihlédnutím ho jeho 
doplňujícímu vysvětlení v diskuzi, s vyjádřením odborného poradce pro svazovou legislativu, které je 
přílohou tohoto zápisu. Výkonný výbor závěrem konstatoval, že dále považuje všechny členy rady svazu 
za řádně zvolené a přijatá rozhodnutí za platná a účinná.   
 
K bodu 6 
Po delší diskuzi výkonný výbor konstatoval, že dozorčí rada svými v zápisu uvedenými požadavky na 
činnost a rozhodování výkonného výboru překročila svoji působnost danou stanovami svazu. Podle 
stanov dozorčí rada vykonává nezávislý dozor nad finančním hospodařením a majetkem svazu a 
dodržováním stanov a ostatních předpisů svazu, taxativní výčet je uveden v ustanovení 4.7.5 stanov 
svazu. Dozorčí rada nemá, co výkonný výbor žádat, pouze výkonnému výboru předkládá výsledky svého 
dozoru a je pouze na zvážení výkonného výboru, jak výsledky dozoru ve své činnosti využije. Dozorčí 
rada, právě s ohledem na její nezávislost, nemá ve smyslu stanov ani právo navrhovat změny vnitřních 
předpisů svazu. To neznamená, že nemůže dát určitá doporučení, ať již písemně, nebo na jednání 
výkonného výboru či jiného orgánu. Mimochodem, jednání výkonného výboru se žádný z členů dozorčí 
rady dlouhodobě neúčastní. Požadované změny stanov a jejich odůvodnění, jak jsou v zápisu, který je 
veřejný, uvedeny, mohou zavádět k závěru, že prezident a výkonný výbor nevykonávají svou působnost 
řádně, navíc k podezření, že své funkce nějakým způsobem zneužívají. A to bez jediného důkazu. To 
zcela zřejmě jak prezidenta, tak členy výkonného výboru, nakonec i svaz poškozuje. Výkonný výbor 
závěrem konstatoval, že posuzovaný zápis svědčí o tom, že dozorčí rada nevykonává dozor nestranně a 
dozorčí radu vyzývá, aby se takového výkonu své působnosti zdržela. 
 
Bod 4) Návrh na svolání Rady ČNS do konce roku 2020 
 
Prezident je přesvědčen o nezbytném svolání Rady ČNS do konce roku 2020 na základě proběhlých 
událostí a aktuální situace v ČNS. O přesném termínu budou členové Rady ČNS včas informováni. 
 
Jednání VV opustil Vladimír Hlavatý. 
 
Bod 5) Různé 
 
VV provedla kontrolu plnění smluvních ujednání a bylo zjištěno, že nejsou zcela naplňovány povinnosti 
obstaravatele Jakuba Kraifa ve Smlouvě o správě a komunikaci sociálních médií za účelem propagace 
ČNS. VV vyzývá Ondřeje Košatku k zajištění nápravy a prokázání vykonané práce. 
 
Žádost zástupce společnosti papírek média s.r.o. týkající se možnosti úpravy platebních termínů z důvodu 
potřeby nákupu nového softwaru byla projednána přítomnými členy VV. 
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Usnesení: 
VV nesouhlasí s úpravou platebních termínů ve Smlouvě o zajištění a zveřejnění online přenosů ze 
sportovních akcí na Youtube kanále SportBroTV.  
 

.  
 
 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Jelikož nebyl žádný další příspěvek do diskuze, prezident jednání VV v 19,30 hodin ukončil. 
 
 

Další jednání VV 

Termín: dle aktuální situace 

Místo: Praha 

 

 
 
Kamil Kleník, v.r. 
prezident ČNS  

Výsledek pro:proti Pro Proti Zdržel se 
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